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 چکیذُ

ضؾٞث٦ ا٧طاٙ زض ثرف ظٝٙ ا٧طاٙ ٗطًع٥ هطاض ُطكش٠ اؾز. ا٧ٚ اؾشبٙ ثب سٞػ٠ ث٠  -اؾشبٙ ًطٗبٙ اظ ٓحبػ ٗٞهؼ٨ز ٜٗبعن ؾبذشبض٥

ٜٗبؾج٦ ثطذٞضزاض اؾز. ٗحسٝزٟ ٗؽ دٞضك٨ط٥ ذٞٙ ؾطخ زض ػٌ٘ٔطز ٗبُ٘بس٨ؿٖ، ث٠ ٧ٝػٟ ٗبُ٘بس٨ؿٖ ؾٜٞظٝئ٨ي، اظ سٞاٙ ًب٠ٛ ظا٦٧ 

هطاض ُطكش٠ اؾز.ًب٦ٛ ؾبظ٥ زض ا٧ٚ ٜٗغو٠  29˚ 14′ٝ ػطو ػـطاك٨ب٦٧  57 ˚ 28′ق٘بّ ثبذشط ق٢طؾشبٙ ػ٨طكز ٝ عّٞ ػـطاك٨ب٦٧ 

طح٠ٔ زضٝٛعاز ٝ ثطٝٛعاز ث٠ كطٕ ض٠ُ ا٥ ٝ ضُچ٠ ا٥ اؾز. ثط اؾبؼ ٗكب١سار نحطا٦٧ ٝ ٗغبٓؼبر ًب٠ٛ ِٛبض٥، ًب٠ٛ ظا٦٧ زض ع٦ زٝ ٗ

نٞضر ُطكش٠ اؾز. ًب٦ٛ ١ب٥ ؾبظٛسٟ ًبٛؿبض قبْٗ: ؾٞٓل٨س١ب )ًبٌٓٞد٨ط٧ز، د٨ط٧ز( ، ًطثٜبس٢ب )ٗبلا٨ًز، آظٝض٧ز( ، اًؿ٨س١ب٥ 

 آ١ٚ ) ُٞس٨ز، ٨ٛٞ٘٨ٓز، ١٘بس٨ز( ٦ٗ ثبقس.     
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Abstract 

According to sedimentary structures, Kerman province is located in the central Iran zone. Due to Cenozoic 

magmatism, this province has great mineralization ability. Porphyry copper of Khoon sorkh mine is located in 

longitude of 57˚ 28ʹ  and latitude of 29˚ 14ʹ , Jiroft northwest. In this area, mineralization is vein. According to field 

and petrographic studies, mineralization has occurred in two steps, endogenous and exogenous. Ore deposits include 

sulfides (chalcopyrite, pyrite), carbonates (malachite, azurite), Iron oxides (goethite, limonite, hematite). 
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